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رئیس جمهور با بیان اینکه به برکت انقلاب اسلامی 
کارهای بسیاری در طبس و استان خراسان جنوبی 
انجام شده و چهره امروز این منطقه و استان با قبل 
از انقلاب کاملا متفاوت اســت، گفت: این منطقه 
از ظرفیت های بسیار ارزشمندی از جمله معادن 
برخوردار اســت که متاسفانه بخش زیادی از آن 
معطل مانده و باید با تلاش و اقدامات فوری احیا 

و فعال شود.
به گزارش ایلنا، سید ابراهیم رئیسی طی سخنان در اجتماع 
مردم طبس در محل امامزاده حسین ابن موسی الکاظم)ع( این 
شهرستان، با بیان اینکه استان خراسان جنوبی و طبس از سرمایه 
جوانان توانمند، فعال و اندیشمند برخوردار است، اظهار داشت: 
توســعه و سازندگی کشور در بخش های مختلف با پیگیری 
دولت و همت مردم و دســتان توانمند جوانان کشــور انجام 
می شود و امروز دولت آمادگی دارد که در خدمت فرهیختگان و 
صاحبنظران باشد و از مشارکت و نظرات کارشناسی آنان استفاده 
کند.رئیس جمهور با بیان اینکه مردم این خطه در موضوع کرونا 
بســیار خوب عمل کردند،  گفت: در توجه و کمک مومنانه به 
محرومین و کسانی که مشکل مالی داشتند، مردم این منطقه 

از زن و مرد، پیر و جوان کارهای خداپسندانه ای انجام دادند. 
رئیسی با اشاره به اینکه با همه تلاش های انجام شده در جهت 
رفع مشکلات شهر و روستا باز هم شاهد کمبودهایی هستیم، 
گفت: امام جمعه محترم و نماینده محترم شــما در مجلس 
شورای اسلامی نکاتی را نسبت به برخی از ظرفیت های این 
منطقه بیان کردند که حتما در تصمیم گیری ها مورد توجه قرار 
خواهد گرفت.رییس جمهور با اشاره به ظرفیت های شهرستان 
طبس گفت: ۴ فصل بودن محصولات کشاورزی شهرستان 
از ویژگی های این منطقه است و همه محصولات هم متنوع 
و استراتژیک هستند.وی خاطرنشان کرد: فعال شدن اقتصاد 
گردشگری در این شهرستان می تواند هم اشتغال ایجاد کند و 
هم وضع موجود را رونق دهد و اینکه مضجع نورانی حضرت 
حسین ا بن  موسی  الکاظم )ع( میلیونها زائر دارد می تواند اقتصاد 
گردشگری را در منطقه فعال کند.رییس جمهور با اشاره به اینکه 
وزیر راه و شهرسازی برای اصلاح راههای استان بررسی های 
خوبی انجام داده و اجرای آنها در دستور کارشان هست، گفت: 
همه این موارد دنبال خواهد شــد البته همــه این کارها چه 
وضعیت راه، چه وضعیت معادن و وضعیت کشاورزی منطقه 
نیازمند دست توانای شما مردم است. جوان های بسیار خوب، 

فرهیختگان صاحب نظر، حضرات علما، طلاب و افاضل خوب 
و مردمان پرتلاش و پرامیدی در این منطقه داریم که با امید 
تلاش می کنند و این سرمایه خوبی برای کشور و پشتوانه خوبی 
برای دولت است.رییسی خاطرنشان کرد: امیدواریم انشاءالله در 
این ســفر و سفرهای از این دست که بدون تشریفات معمول 
انجام می شود، بتوانیم اصلِ کار را دنبال کنیم. حضور خارج از 
تشریفات ما در استانها برای این است که از نزدیک با مسائل 
استان ها آشنا شویم و اولویت ها را مشخص کنیم و برای رفع 

مشکلات با اولویت دست به اقدام بزنیم. 
رییس جمهور گفت: بنای ما این است که با فعل ماضی با مردم 
سخن بگوییم یعنی بگوییم این اقدامات انجام شد، »می شود« 
زیاد گفته شده ما نمی خواهیم خیلی به می شود ها اتکا کنیم ولی 

چیزی که برنامه دولت است را دنبال می کنیم .
وی افزود: احساس ما این است که انشاءالله مشکلات یکی 
پس از دیگری حل خواهد شــد و این به شــناخت مشکل و 
مساله شناسی و شناخت راهکارهای برون رفت از مشکلات و 
حل مساله و تعیین اولویت ها و عزم و اراده جدی برای یک کار 
میدانی نیاز دارد که مجموع این اقدامات هم به اعتماد عمومی 

تبدیل می شود.

رئیسی در جمع مردم طبس:

رفع مشکلات کشور نیازمند اقدام و عمل است
نایب رئیس مجلس خبر داد؛

 قول وزیر صمت برای کاهش قیمت سیمان 
در دو هفته آتی

نایب رئیس اول مجلس گفت: وزیر صمت قول دادند قیمت هر پاکت سیمان 
ظرف ۱۵ روز به ۲۵هزار تومان برسد.

به گزارش ایلنا، علی نیکزاد در یادداشتی در صفحه شخصی خود در فضای مجاز نوشت:  پیش 
از این دو سرپرست و یک وزیر دولت دوازدهم قول ساماندهی بازار فولاد و سیمان داده بودند که 
متأسفانه نتوانستند عمل کنند.وی افزود: در نشستی که با وزیر جدید صمت داشتیم، قول دادند 
قیمت هر پاکت سیمان ظرف ۱۵ روز به ۲۵هزار تومان برسد و قیمت میلگرد هم در ۳ مقطع 

یک ماهه به طور کامل ساماندهی شود.

واکنش خطیب زاده به بیانیه ضد ایرانی کمیته 
خودخوانده چهارجانبه اتحادیه عرب

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورما در واکنش به اظهارات ضد ایرانی مطرح 
شده در بیانیه کمیته خودخوانده چهارجانبه اتحادیه عرب، به صادرکنندگان 
این بیانیه توصیه کرد که به جای صدور این بیانیه های بی ارزش، بر جنایات 

رژیم صهیونیستی علیه فلسطینی ها تمرکز کنند.
به گزارش تسنیم،  سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه با  محکومیت اتهامات 
سخیف وارده در بیانیه کمیته خودخوانده چهارجانبه اتحادیه عرب، صدور چنین بیانیه هایی را  
نشان از نبود درک حداقلی کشورهای حاضر در این کمیته از سیر تحولات منطقه ای و شرایط  

کلی حاکم بر مناسبات جمهوری اسلامی ایران و مجموعه کشورهای عربی دانست.  
ســخنگوی وزارت امور خارجه ایراد اتهامات تکراری دخالت ایران در امور داخلی دیگران از 
سوی کشورهایی که سابقه مداخله، تنش آفرینی، تروریست پروری ، مزدور پروری و جنگ 
افروزی به ویژه در یمن و مناطق درگیر غرب آسیا و شمال آفریقا را دارند مردود شمرد و گفت 
کنار هم قرار دادن این اجزا برای اتهام به ایران، مشکل کشورهای مداخله جو و بی اعتنا به 

مردم را حل نخواهد کرد.
خطیــب زاده دغدغه اصلــی بانیان چنین بیانیه هایی را خدمت آشــکار و پنهان به رژیم 
صهیونیستی خواند و به این ۴ کشور توصیه کرد به جای صدور اینگونه بیانیه های فاقد ارزش 

به جنایات رژیم صهیونیستی علیه مردم ستمدیده فلسطین تمرکز کنند.
سخنگوی دستگاه سیاست خارجی صدور این نوع بیانیه ها همزمان با اقدامات برخی از این 
کشورها برای تحرک بخشی به مناسبات خود با ایران را تناقض آمیز خواند و بار دیگر بر موضع 
همیشگی جمهوری اسلامی ایران در دعوت از همسایگان برای گفتگو و حل سو تفاهمات از 
طریق مسیر های دیپلماتیک را مورد تاکید قرار داد. خطیب زاده در خصوص جزایر سه گانه 
ایرانی  با مردود شمردن  بیانیه، تمامی  اقدامات ایران را در چارچوب اعمال حاکمیت و تمامیت 
ارضی کشور دانست و   مداخله دیگران در این زمینه را محکوم کرد.سخنگوی وزارت امورخارجه 
حفظ و تثبیت دستاوردهای هسته ای و توانمندی های دفاعی جمهوری اسلامی ایران را از  
جمله سیاست های راهبردی کشور خواند و با یادآوری کارشکنی های برخی کشورهای عضو 
کمیته خودساخته در مسیر حصول توافق هسته ای،  بر بی فایده بودن این بیانیه ها در مسیر 

توسعه صنعت صلح آمیر هسته ای کشور تاکید کرد.

 گزارش پرونده بورسیه های وزارت علوم 
در کمیسیون اصل ۹۰ نهایی شد

حجت الاسلام پژمانفر با اشاره به ارجاع گزارش نهایی پرونده بورسیه های 
وزارت علوم به هیئت رئیسه مجلس گفت: آنچه که مسلم است اینکه وزارت 
علوم در این پرونده کوتاهی کرده و افرادی در ارتباط با این موضوع متهم 

هستند که به دستگاه قضایی معرفی شده اند.
حجت الاسلام نصرالله پژمان فر عضو هیئت رئیسه کمیسیون اصل نود در گفت وگو با تسنیم، 
درباره آخرین وضعیت بررســی تخلفات در پرونده دانشجویان بورسیه گفت: گزارش نهایی 
کمیسیون اصل 90 در مورد موضوع بورسیه های وزارت علوم برای قرائت در صحن علنی تقریبا 
آماده شده است. وی خاطرنشان کرد: پرونده از مجلس دهم در کمیسیون اصل 90 باز شد و در 
مجلس یازدهم نیز جلسات متعددی با حضور مسئولان وزارت علوم، سازمان امور دانشجویان و 
دستگاه های مربوطه نظارتی برگزار شده شد و در نهایت گزارش کمیسیون درباره این موضوع 
با اکثریت آرا به تصویب اعضا رسید و جهت قرائت در نشست علنی به هیئت رئیسه مجلس 
ارجاع شد.عضو هیئت رئیسه کمیسیون اصل 90 مجلس تاکید کرد: آنچه که مسلم این است 
که وزارت علوم در این پرونده کوتاهی کرده و افرادی در ارتباط با این موضوع متهم هستند و به 
همین جهت ما گزارش را تکمیل کرده و در حال ارسال به دستگاه قضایی هستیم تا نسبت به 

حقوق تضییع شده  دانشجویان بورسیه ای، اقداماتی قانونی صورت گیرد.
 پرونده بورسیه ها برای نخستین بار از سوی معاون فرجی دانا وزیرعلوم دولت یازدهم مطرح 
شد. ماجرا از آنجا آغاز شد که مجتبی صدیقی رئیس سازمان امور دانشجویان وقت درنشست 
خبری خود در چهارم خرداد سال ۱۳9۳ اعلام کرد، دانشجویانی که از سال ۱۳8۵ تا ۱۳9۲ به 
خارج اعزام شده اند، شرایط اعلام شده در فراخوان را نداشتند و  در تبدیل وضعیت بورس خارج 
به داخل وزارت علوم دولت قبل غیرقانونی عمل کرده است.پس از این عبارتی با عنوان« سه 
هزار دانشجوی بورسیه غیرقانونی« در برخی رسانه ها مطرح شد، همزمان اسامی حدود 7۵0 نفر 
از دانشجویان بورسیه شده با عنوان »بورس شده های غیرقانونی« توسط فردی به نام »علی 
غزالی« در شبکه های اجتماعی منتشر شد. مسئولان وزارت علوم اسامی منتشر شده را غیر 
استناد خواندند، ولی غزالی مدعی بود اسامی این دانشجویان از سوی مسئولان وقت وزارت 

علوم به او داده شده است.

یک عضو کمیسیون امورداخلی کشور خبر داد
طرح انتخاب »وزرای منطقه ای« در مجلس کلید خورد

یک عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی از 
تهیه طرحی به منظور انتخاب وزرای منطقه ای با هدف تمرکز زدایی و هماهنگی 

برای پیگیری مشکلات برخی از استان ها در سطح ملی، خبر داد.
ابوالفضل ابوترابی در گفت وگو با ایسنا، درباره جزئیات طرح انتخاب وزرای منطقه ای و آمایش 
سرزمینی بیان کرد: ما در این طرح به دنبال این هستیم که در هر چند استان یک وزیر منطقه ای 
تعیین شود که مسئول هماهنگی و پیگیری برای حل مشکلات آن چند استان در زمینه های 
مختلف نظیر مسائل آب، محیط زیست و حتی مشکلاتی که با کشورهای همسایه داریم، باشد.
وی در ادامه اظهار کرد: بر اساس این طرح، وزیر منطقه ای در داخل هیات وزیران بوده و از مجلس 
رای اعتماد خواهد گرفت. وزیر منطقه ای مکلف است مشکلات چند استانی را که زیر نظر دارد 
از طریق هیات وزیران و داخل مجلس پیگری کند و هماهنگی لازم را برای حل مشــکلات 
منطقه ای انجام دهد. نماینده مردم نجف آباد در مجلس، تصریح کرد: ما امروز بعضا به دنبال حل 
مشکلات ملی برخی از استان ها در کف خیابان هستیم در حالی که این مشکلات باید در سطح 
ملی با برنامه ریزی حل شــود. هدف از این طرح اداره ایالتی کشور نیست  بلکه هدف این طرح 
تمرکز زدایی است. در این طرح بر اساس تجربه های خوب کشورهای دیگر بدون ایالتی کردن 
کشور، تمرکز زدایی صورت می گیرد.ابوترابی تاکید کرد: اداره ایالتی کشور ابعاد بسیار وسیع تری 
دارد. یعنی هر ایالت پلیس، قوه قضاییه و مجلس جدا دارد در حالی که طرح ما اصلا این هدف را 
دنبال نمی کند. بر اساس طرح ما یک وزیر منطقه ای داریم که با پیشنهاد رئیس جمهور از مجلس 
رای اعتماد می گیرد و حل مشکل چند استان را دنبال می کند. این طرح به دنبال تمرکز زدایی 
است و برای حل همگون مشکلات در چندین استان وزیر منطقه ای انتخاب می شود.این عضو 
کمیسیون شوراها و امور داخلی گفت: این طرح اکنون در کارگروهی در کمیسیون در حال بررسی 

کارشناسی و چکش کاری است.

رئیس اتاق ایران و ترکیه:
افزایش ۵۳ درصدی صادرات به ترکیه

رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و ترکیه اظهار داشت: از آنجا که در مدت 
مشابه سال گذشته به علت شرایط پیش آمده ما نتوانستیم صادرات زیادی 
داشته باشیم به همین دلیل افزایش صادرات ۵۳ درصدی زیاد و شگفت انگیز 

به نظر می رسد ولی الان هم میزان صادرات ما به ترکیه رقم خاصی نیست.
مهرداد سعادت در گفت وگو با ایلنا در مورد آخرین وضعیت تجارت ایران و ترکیه اظهار کرد: 
خوشبختانه در چهارماهه ابتدای امسال با افزایش صادرات به ترکیه مواجه بودیم و تراز تجاری ما 
با این کشور نیز مثبت بوده است. اما باید توجه داشت از آنجا که در مدت مشابه سال گذشته به 
علت شرایط پیش آمده ما نتوانستیم صادرات زیادی داشته باشیم به همین دلیل افزایش صادرات 
۵۳ درصدی زیاد و شگفت انگیز به نظر می رسد ولی الان هم میزان صادرات ما به ترکیه رقم 
خاصی نیست.وی افزود: میزان حجم مبادلات ایران و ترکیه در این مدت ۱ میلیارد و ۲00 میلیون 
دلار بوده است اما رقم بزرگی نیست، ما قابلیت سالانه ۱۵ میلیارد دلار مبادله تجاری را با ترکیه 
داریم. از این میان حدود ۶۵0 میلیون دلار صادرات ما به ترکیه و حدود ۵۵0 میلیون دلار هم 
واردات از این کشور بوده است.رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و ترکیه خاطرنشان کرد: بیشتر 
اقلام صادراتی ما به ترکیه مواد اولیه و خام، خشکبار و محصولات کشاورزی بوده، کالای ساخته 
شده بین اقلام صادراتی ما بسیار کم است. واردات ولی از این کشور بیشتر کالای ساخته شده 
بوده است. سعادت در پاسخ سوالی در مورد وضعیت واکسیناسیون ایرانیان در ترکیه گفت: کشور 
ترکیه به هیچ وجه برای ایرانیان غیرمقیم واکسیناسیون انجام نداد. ترکیه مثل ارمنستان نبود که 
بتوان برای واکسیناسیون به آن سفر کرد. در خود ترکیه 7۵ میلیون دز واکسن زده شده است اما 

شاید یک مورد هم نبوده که به افراد غیرمقیم واکسن تزریق کنند. 

اخبار کوتاه 

طبق تحلیل عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران، طی یک 
هفته اخیر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت افزایش اونس جهانی 
طلا بود اما هر اونس طلا با افت روبرو شد. این درحالیست که تحولات 
سیاسی کشور همسایه تاثیر خود را در نوسانات نرخ ارز در داخل داشت 
و سبب شد که همچنان روند صعودی قیمت سکه و طلا در بازارهای 

داخلی ادامه دار باشد.
ایوب اکبری پور در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه در هفته ای که گذشت شاهد تغییرات 
چندانی در قیمت های داخلی نبوده ایم اما در حوزه تحولات و نوسانات جهانی، هر اونس 
جهانی طلا با افت ۲9 دلاری روبه رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهای جهانی هفته گذشته 
با قیمت ۱8۲9 دلار برای هر اونس طلا هفته را به اتمام رساندند اما امیدواری ها برای بالا 
رفتن قیمت اونس جهانی در روز بازگشایی بازارها در ابتدای هفته )دوشنبه( وجود داشت. 
دلایلی همچون نگرانی ها از بابت کندی رشد اقتصای به سبب شیوع بیشتر ویروس کرونا 
دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از بابت آماری که قرار بود سازمان NHD  )سازمانی 
که میزان درآمد اشتغال های غیرکشاورزی را ارائه می دهد( منتشر کند و همچنین نگرانی 
از بابت افزایش نرخ بیکاری در آمریکا پیش بینی ها برای بازارهای جهانی را به این سمت 
و ســو کشانده بود که هر اونس طلا تا ۱8۵0 دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا 
به این رقم نرسید.عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران خاطر نشان کرد: اما با 
اعلام شاخص مثبت بیکاری آمریکا ضمن اینکه ارزش سهام در آمریکا افت کرده و سبب 
شده سرمایه گذاری در حوزه طلا ارزشمند شود و منجر به امیدواری برای سرمایه گذاری 
در این حوزه شد؛ بنابراین این کاهش ارزش سهام موجب شد هر اونس طلا با کاهش 
قیمت روبه رو شــود. ضمن اینکه تصمیاتی که در حوزه پولی در بانک مرکزی اروپا )از 
سوی ســازمان ECB( اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی افزایش اونس جهانی طلا 
محقق نشود. در مجموع برای ماه های آینده نیز حتی در صورت بهبود اقتصاد جهانی به 
سبب اینکه طلا بهترین حوزه برای سرمایه گذاری است، پیش بینی ها برای قیمت اونس 
جهانی طلا با دیدی مثبت خواهد بود.وی تصریح کرد: همانطور که اشاره شد، پیش بینی ها 
برای افزایش قیمت جهانی طلا درســت نبود و تا این لحظه هر اونس جهانی طلا به 
۱800 دلار رســیده است که افت ۲9 دلاری داشته است. این هفته مسائل اقتصادی، 
تصمیم گیری های کلان اقتصادی و مسائل سیاسی در آمریکا، اروپا و همچنین در ایران 
به سبب تاثیرات تحولات سیاسی کشورهای همسایه شاهد تحولات بوده ایم.اکبری پور با 
بیان اینکه تغییر و تحولات هر کشور بر اقتصاد کشورهای همسایه بسیار تاثیرگذار خواهد 

بود، گفت: لذا با توجه به تحولات سیاسی افغانستان، اقتصاد ایران نیز به تبع از این تحولات 
و تغییرات کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب نوسانات نرخ ارز و طبیعتا تغییرات 
قیمت ها در بازارهای داخلی شد.عضو هیات مدیره اتحادیه طلا و جواهر تهران در اعلام 
آخرین قیمت های معاملاتی )روز پنجشنبه( در بازار سکه و طلای داخلی و تغییرات آن 
نسبت به ابتدای هفته، گفت: هر قطعه سکه تمام بهار طرح جدید با افزایش ۱00 هزار 
تومانی نسبت به ابتدای هفته به ۱۲ میلیون و ۱00 هزار تومان رسیده و هر قطعه سکه 
تمام طرح قدیم نیز با ۵0 هزار تومان رشد، در پایان هفته ۱۱ میلیون و ۶۵0 هزار تومان 
تعیین قیمت شده است. این در حالیست که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین ۵۳0 تا 
۵۵0 هزار تومان حباب داشته است.وی افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، هر قطعه 
نیم ســکه شش میلیون و ۱70 هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و 700 هزار تومان و 
سکه های یک گرمی دو میلیون و ۳00 هزار تومان قیمت گذاری شده اند که همگی نسبت 
به قیمت ها در ابتدای هفته، بدون تغییر مانده  و ثبات داشته اند.  عضو هیات مدیره اتحادیه 
طلا و جواهر تهران همچنین گفت: در هفته ای که گذشت هر مثقال طلای ۱7 عیار با 
رشد ۶0 هزار تومانی به پنج میلیون و ۱00 هزار تومان و هر گرم طلای ۱8 عیار با افزایش 
حدود ۱۲ هزار تومانی به یک میلیون و ۱77 هزار تومان رسیده است. آخرین نرخ اونس 
جهانی نیز همانطور که اشاره شد ۱800 دلار ثبت شده است.اکبری پور در پایان در رابطه با 
وضعیت تقاضا در بازار و میزان معاملات، اظهار کرد: با توجه به ایام ماه های محرم و صفر، 
همچون روال سابق سال های گذشته، حتی در شرایط ایده آل رکود در بازار سکه و طلا در 
این دو ماه وجود داشته است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود دارد و سقف معاملات 

کمتر از ماه های پیش بوده است.

فتح الله بیات گفت: ما نمی توانیم حقوق بازنشســتگان تامین 
اجتماعی را فریز کنیم و همسان سازی را انجام ندهیم و در مقابل 
برای بازنشستگان کشوری و لشگری که منابع آن ها از دولت 

تعیین می شود، شاهد اجرای همسان سازی باشیم.
به گزارش ایلنا، فتح الله بیات رئیس اتحادیه کارگردان قراردادی در پاسخ به 
این سوال که آیا وعده ی مهار تورم برای بهبود معیشت کارگران کافیست، گفت: 
یکی از نکات اساسی در بحث مربوط به حقوق و دستمزد، مهار تورم است که 

می تواند تاثیر به سزایی روی قدرت خرید داشته باشد. 
وی با اشاره به لزوم ترمیم دستمزد در نیمه ی دوم سال دستمزد افزود: متاسفانه 
دستمزدی که سالانه تعیین می شود بعد از یک ماه به دلیل افزایش نرخ تورم و 
بالا رفتن قیمت ها نمی تواند هزینه های خانواده های کارگری را پوشش دهد. اگر 
حقوق و دستمزد هم مثل قیمت ها شناور بود و با توجه به افزایش نرخ تورم تغییر 

می کرد، این مشکل حل می شد. 
بیات ادامه داد: از آنجا که باید نظم خاصی بر پروسه ی تعیین دستمزد حاکم 
می شد، نمایندگان کارگران گفتند حداقل سالی دوبار افزایش حداقل حقوق داشته 
باشیم. ببینید ما هم در نیم سال اول و هم نیم سال دوم شاهد رشد قابل توجهی 
در قیمت ها هستیم، و به همین دلیل در هر دو نیم سال باید جلسه ای با حضور 
نمایندگان کارگر و کارفرما و دولت در شورایعالی کار تشکیل شود تا دستمزدها 

مطالبق با تورم افزایش پیدا کند. 
رئیس اتحادیه کارگران قراردادی تاکید کرد: پس مهار تورم و افزایش حقوق 
و دســتمزد طبق نرخ تورم و سبد معیشت، باید در دستور کار قرار بگیرد؛ این 
موضوع در ماده ۴۱ قانون کار برای شــاغلان و در ماده 9۶ برای بازنشستگان 

دیده شده است. 
بیات همچنین با اشــاره به حقوق بازنشستگان و لزوم اجرای همسان سازی 

حقوق گفت: همسان ســازی امری اجتناب ناپذیر اســت؛ ما نمی توانیم بین 
بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی و کشوری و لشگری تبعیض قائل شویم. 

رئیس اتحادیه کارگردان قراردادی بیان کرد: منابع سازمان تامین اجتماعی از 
پرداختی حقوق خود شاغلین بوده که ۲۵ تا ۳0 سال کار کرده اند، ما نمی توانیم 
حقوق اینها را فریز کنیم و همسان ســازی را انجــام ندهیم و در مقابل برای 
بازنشستگان کشوری و لشگری که منابع آن ها از دولت تعیین می شود، شاهد 
اجرای همسان سازی باشیم. نمی شود برای یک گروه افزایش دستمزد داشته 
باشیم اما وقتی به بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی می رسد بگوییم باعث 

افزایش نرخ تورم می شود. 
رئیس اتحادیه کارگران قراردادی گفت: تورم چرا ایجاد شده است؟ آیا حقوق 
و دســتمزد کارگران، تورم را ایجاد کرده است یا سیاستهای کلان دولت؟ آیا 
افزایش قیمت ارز و انواع کالاها دلیلش حقوق کارگران است؟ من فکر می کنم 
این حرف ها منطقی نیست و به نوعی فرار از زیر دیون است و برای کارگران و 

بازنشستگان مقبول نیست.

مدیر اجرایی ستاد مرکزی اربعین گفت: تا این لحظه تغییری 
در ســهمیه ۳۰ هزار نفری ایران برای اعزام به راهپیمایی 

اربعین حسینی ایجاد نشده است.
به گزارش ایســنا، امید کوثری فر، امروز )جمعه( در گفت وگو با »رادیو 
اربعین« با بیان اینکه دولت عراق سهمیه ۳0 هزار نفری برای ایران جهت 
اعزام زائران به راهپیمایی اربعین حسینی در نظر گرفته است، افزود: طی 
روزهای گذشته رایزنی های از سوی ستاد مرکزی اربعین، سفیر ایران در 
عراق و مجموعه وزارت خارجه با مقامات عراقی برای افزایش سهمیه ایران 
در راهپیمایی اربعین صورت گرفته است و ما به دنبال این هستیم که این 
سهمیه افزایش پیدا کند، اما تا این لحظه هنوز هیچ گونه سهمیه جدیدی 

اضافه شده است.
بر اساس گزارش خبرگزاری صدا و سیما به نقل از روابط عمومی رادیو 
اربعین، این مقام مســئول در ستاد مرکزی اربعین با بیان اینکه برخی از 
سایت ها به تازگی خبری منتشر کرده اند ۳0 هزار سهمیه جدید به سهمیه 
ایران اضافه شده است، گفت: چنین خبری صحت ندارد و کماکان سهمیه 
ایران سهمیه ۳0 هزار نفر قبلی است و هر گونه تغییری در میزان سهمیه و 

شرایط سفر اعلام خواهد شد.
وی با بیان اینکه بنا به تصمیم اتخاذ شده اعزام زائران به صورت هوایی 
خواهد بود، در بخش دیگری از صحبت های خود افزود: ما در کشور حدود 
۲700 موکب رسمی و شناسنامه دار داریم که این موکب ها در قالب های 

مختلف نه فقط در ایام اربعین حتی در مواقع بروز ســیل و زلزله به ارائه 
خدمات به هموطنان می پردازند.

کوثری فر، با بیان اینکه این موکب ها متشکل از نهادهای مردمی و آحاد 
مردم از اقشار مختلف هستند، تصریح کرد: با توجه به محدودیت سهمیه 
در نظر گرفته شده ما حتی نتوانستیم پاسخگوی این موکب ها در ارتباط با 

بحث اعزام به راهپیمایی اربعین حسینی باشیم.
به گزارش ایسنا، پیش از این اعلام شده بود که کمیته عالی بهداشت و 
سلامت ملی عراق در نشستی در روز یکشنبه با ورود ۳0 هزار زائر ایرانی 
برای شرکت در مراســم اربعین از طریق فرودگاه های بین المللی عراق 
موافقت کرد. همچنین در این نشست با ورود ۱0 هزار زائر از کشورهای 
عضو شــورای همکاری و سایر کشورها به عراق برای شرکت در مراسم 

اربعین حسینی فقط از طریق فرودگاه های عراق موافقت شد.
بر اســاس این گزارش، رایزنی فرهنگی ایران در عراق اعلام کرد: پس 
از اعلام این خبر در جمهوری اســلامی ایران برای توزیع این سهمیه در 
بین موکب داران حســینی و کمیته هایی که وظیفه ای داخل عراق دارند، 
تصمیم گیری شد که این امر با برخی نارضایتی ها از سوی مردم این کشور 
همراه بود. همچنین مقامات ایرانی در استان های مرزی ایران در روزهای 

اخیر بر بسته بودن مرزهای زمینی تاکید کردند.
در همین راســتا یک منبع بلندپایه در دفتر نخست وزیر عراق، از هدیه 
نخست وزیر این کشور به ملت ایران خبر داد و گفت: الکاظمی در اقدامی 
پیش از سفر خود به ایران، علاوه بر سهمیه ای که پیش از این کمیته عالی 
بهداشت و سلامت ملی عراق برای جمهوری اسلامی ایران در نظر گرفته 

بود، ۳0 هزار ویزای دیگر نیز به ملت ایران تقدیم کرد.
وی تصریح کرد: با توجه به اهمیت جمهوری اسلامی ایران برای دولت 
عراق و همچنین دوستی و وحدت ناگسستنی دو ملت، مصطفی الکاظمی، 
نخست وزیر عراق، علاوه بر ۳0 هزار ویزای اختصاص یافته به زائران ایرانی 
که پیش از این اعلام شــده بود، ۳0 هزار ویزای دیگر نیز به ملت کشور 
دوست و همسایه یعنی ایران هدیه کرد.پیاده روی اربعین روز دوشنبه به 
صورت رسمی طی مراسمی از رأس البیشه )جنوبی ترین قسمت منطقه الفاو 

در استان بصره( با شعار »از دریا تا قتل گاه« آغاز شده است.

نبود جریان آزاد اطلاعات و داده های رسمی از میزان فروش نفت 
ایران به چین، باعث شده شایعاتی مبنی بر عدم تمایل چینی ها 
برای خرید نفت ایران در فضای مجازی منتشر شود. با این همه 
مجیدرضا حریری، رییــس اتاق ایران و چین توضیح می دهد: 
اطلاعات ما بع علت دور زدن تحریم ها محرمانه است و به همین 

دلیل منتشر نمی شود و شایعات فضای مجازی، کذب است.
به گزارش تجارت نیوز، مدت زیادی اســت که آمار فروش نفت ایران، جزو 
داده های محرمانه است که مقامات ایرانی از منتشر کردن آن خودداری می کنند. 
با این حال هر از چند گاهی وب سایت های خارجی آماری منتشر می کنند و به 
جز آن شایعاتی در فضای مجازی، دهان به دهان می چرخد. مجید رضا حریری، 
رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و چین در همین باره به تجارت نیوز می گوید: 
آمار فروش نفت جزو آمار محرمانه اســت اما شایعات فضای مجازی، صحت 
ندارد.حریری ادامه می دهد: نفت جزو اخبار محرمانه و مربوط به دور زدن تحریم 

است و هیچ آمار مشخصی وجود ندارد.

احتمالا شایعات مختلف درباره این مقوله هم به همین دلیل در فضای مجازی 
دهان به دهان می چرخد. برای مثال، یکی از کاربران توییتر فارسی ادعا کرده 
بود: »اداره ذخایر دولتی چین، ذخایر نفت خام خود را از طریق حراج عمومی به 
بازار عرضه می کند تا فشار هزینه های بالای مواد اولیه بر پالایشگاه های داخلی 
را کاهش دهد. به همین خاطر هم احتمالا وارداتش از ایران را کاهش می دهد.«
با این حال حریری معتقد است: فروش نفت ما به چین در حال حاضر روال 
عادی ندارد اما این اتفاق جدیدی نیست و در این سه سال هیچ وقت روال عادی 
نداشته است.البته رویترز در آخرین گزارش خود از فروش نفت به چین ادعا کرده 
بود: در ماه مارچ، نزدیک به یک میلیون بشکه نفت در روز به چین فروخته شد.

رویترز همچنین مدعی شده بود که فقط ۶۵0 هزار بشکه از میزان فروش نفت 
در ماه مارچ، در ۱9 روز اول ماه به چین فرستاده شد.حریری درباره احتمال میزان 
افزایش فروش تصریح می کند: مقدار صادرات نفت ما به چین در شرایط عادی 
می تواند بسیار بیشتر باشد. او همچنین یادآور می شود: اگر مشکل تحریم ها حل 
شــود، مشکل فروش نفت ما به چین هم به خودی خود رفع می شود. ما قبلا 
تا 800 هزار بشکه هم به چین فروخته ایم.البته بلومبرگ هم قبلا گزارش داده 
بود که ایران با فروش نفت ارزان باعث می شود، اوپک نتواند برنامه خود را برای 

عرضه حجم کمتری به بازار جهانی پیاده کند.
این رسانه مدعی شده بود: »قیمت نفت ایران در چین معمولاً بین۳ تا ۵ دلار در 
هر بشکه زیر معیار نفت خام برنت است و همین باعث شده شرکت ها و کشورها 
نفــت زیادی از ایران بخرند.« احتمالا به همین دلیل هم کاهش فروش نفت 

ایران به چین، گزاره ای بسیار محال به نظر می رسد.
رییس اتاق ایران و چین هم در روشن ســازی این موضوع، توضیح می دهد: 
عده ای ادعا می کنند که چینی ها قصد خرید نفت از ایران ندارند اما این گزاره، 

کذب محض است.

تاثیر تحولات افغانستان بر بازار طلا و ارز ایران مدیر اجرایی ستاد مرکزی اربعین:

سکه ۱۵۰ هزار تومان گران تر شد

نباید حقوق بازنشستگان را فریز کنیم

تغییری در سهمیه ۳۰ هزار نفری اربعین ایجاد نشده است

آمار فروش نفت ایران به چین محرمانه شد!

وام یک میلیارد تومانی مسکن از محل حساب پس انداز مسکن 
جوانان، در صورت افتتاح حساب از امروز، ۱۵ سال بعد پرداخت 

می شود.
به گزارش تجارت نیوز، تنها بانک تخصصی در بخش مسکن چند روز قبل در 
خبری از موافقت شورای پول و اعتبار با افزایش سقف تسهیلات خرید مسکن 

از محل حساب سپرده پس انداز مسکن جوانان به یک میلیارد تومان خبر داد.
بر این اساس دارندگان حساب پس انداز مسکن جوانان که از سال ۱۴00 اقدام به 
افتتاح این حساب کنند، در یک دوره انتظار ۵ تا ۱۵ می توانند از تسهیلات مرتبط با 
این حساب بهره مند شوند.نرخ سود این تسهیلات برای کسانی که ۵ سال ماهانه 
اقدام به واریز ۲00 هزار تومان کنند، شش درصد است.ولی در پایان سال پنجم 
)ســال ۱۴0۵( در تهران ۴00 میلیون تومان، در شهرهای بزرگ و مراکز استان 

۳۵0 میلیون تومان و سایر شهرها ۳00 میلیون تومان تسهیلات خرید مسکن 
دریافت خواهند کرد.

نرخ سود این تسهیلات برای کسانی که در پایان سال پانزدهم اقدام به دریافت 
آن کنند، 9 درصد است.ارقام واریزی دارنده این حساب در پنج سال اول ماهانه 
۲00 هزار تومان، در ســال های ششــم تا دهم هر مــاه ۳00 هزار تومان و در 
سال های یازدهم تا پانزدهم نیز ماهانه ۴00 هزار تومان است تا بتواند وام یک 

میلیارد تومانی را در پایان سال پانزدهم دریافت کند.
رقم وامی که از محل حساب مذکور )حساب پس انداز مسکن جوانان( به کسانی 
که در ســال جاری اقدام به افتتاح حساب کرده اند، داده می شود، در پایان سال 
پانزدهم )سال ۱۴۱۵( در تهران یک میلیارد تومان، کلانشهرها 8۵0 میلیون تومان 

و سایر شهرها 700 میلیون تومان است.
وام یک میلیاردی چند سال دیگر پرداخت می شود؟

سال گذشته هم شورای پول و اعتبار با افزایش سقف تسهیلات خرید مسکن از 

محل حساب پس انداز مسکن جوانان تا ۴00 میلیون تومان در پایان سال پانزدهم 
موافقت کرده بود. به عبارت دیگر، اگر کسانی که سال ۱۳99 این حساب را افتتاح 
کرده اند، در سال ۱۴۱۴ تنها ۴00 میلیون تومان وام مسکن می گیرند اما کسانی 
که ســال ۱۴00 این حســاب را باز کرده اند، در سال ۱۴۱۵ یک میلیارد تومان 

دریافت می کنند!
اقساط ماهانه ۹ میلیون تومانی

بر اساس اعلام بانک مذکور، بازپرداخت تسهیلات یک میلیارد تومانی مسکن، 
۲0 ساله است.با این حساب رقم اقساط آن ماهانه 8 میلیون و 997 هزار و ۲۵9 
تومان خواهد بود.وام گیرنده در پایان ســال بیستم، ۲ میلیارد و ۱۵9 میلیون و 
۳۴۲ هزار تومان به بانک برمی گرداند که با کسر یک میلیارد تومان اصل وام، 
یک میلیارد و ۱۵9 میلیون و ۳۴۲ هزار تومان آن سود این تسهیلات خواهد بود.

وامیکمیلیاردتومانیمسکن،ازکیپرداختمیشود؟

نماینده مــردم خمینی شــهر در مجلس گفت: 
رهبری در بیانات خود به این مهم اشاره داشتند که 
نمایندگان خودشان سر و دست نشکنند برای ورود 
به عرصه مدیریت و پست ها و حضور نمایندگان در 
دولت و سایر پست ها با بیان رهبری منافاتی ندارد.

»محمدتقی نقد علی«، در گفت و گو با  برنا در رابطه با »اجرایی 
شدن بیانیه گام دوم انقلاب«گفت: این بیانیه چیزی ورای اهداف 
اولیه انقلاب اسلامی نیست، اهدافی همانند عدالت، فساد ستیزی، 
رفع تبعیض، توسعه علمی، ارتقاء و تعالی معنوی مردم که تمام 
این موارد در این بیانیه آمده است و علی القاعده از ابتدای انقلاب 

با همین اهداف شــهید داده ایم و مبارزه کردیم هر چند که در 
مقاطعی از این اهداف دور شــدیم اما اکنون که دولت انقلابی 
روی کار آمده و مجلس هم همراه این دولت است، کوتاهی در 
برنامه ریزی برای پیشبرد اهداف عالیه انقلاب که در این بیانیه 
آمده است به هیچ عنوان پذیرفتنی نیست.او در ادامه بیان کرد: 
در ســالهای اخیر در بخش توزیع عادلانه کشــور به کج راهه 
رفتیم و بســیاری از امکانات را با عناوین مختلف تحت عنوان 
خصوصی سازی و اعتمادسازی دست عده خاصی سپردیم. فلذا 
قاعدتا مجلس باید در عرصه قانونگذاری و تحقق این اهداف و 
وظیفه نظارتی به جد و جدی تر از گذشته ورود پیدا کند کما اینکه 

تا الان هم به این گونه بوده اســت یعنی قانونگذاری هایی که 
می شود در همین راستا است و دولت هم باید در عزل و نصب ها 
و در تصمیم گیری ها و مدیریت ها همین اهداف را دنبال کند. 
عضو کمیسیون حقوقی قضایی مجلس مطرح کرد: مجلس و 
دولت به عنوان دو نهاد تاثیرگذار برای ارائه راه حل و وفاق نظرها 
نیازمند جلسات مشترک هستند آن هم نه جلسات محدود و به 
تعداد کم، بلکه مکرر نیازمند جلسات هستیم. حالا یک بخشی از 
این جلسات در قالب کمیسیون های تخصصی باید اتفاق بیفتد 
و یک بخش هم در صحن علنی چه بصورت جلسات علنی و 
یا ترجیحا بصورت جلسات غیرعلنی. بایستی واقعیات بودجه ای 

و واقعیات امکانات و ظرفیت های کشــور را با هم مرور کنیم، 
الحمدالله جلساتی که با قوه قضائیه اتفاق می افتد در همین راستا 
است، کمیسیون قضائی که خود من عضو آن هستم چند روز قبل 
جلســه ای با حجت الاسلام اژه ای برگزار کرد و بر همین مبنا 
تاکید و مقرر شد تا راهکار تعامل و راهکار گره گشایی از مشکلات 
و راه تغییر و مبارزه با فســاد را به این قوه بدهیم. نشست هایی 
با معاونت های مربوطه داشته باشیم، منتظریم یک مقدار دولت 
سامانی بگیرد و احیانا تغییرات معاونتی در وزارتخانه ها اتفاق بیفتد 
و سپس اکثر جلسات شــروع خواهد شد.نقدعلی در خصوص 
استعفای نمایندگان و حضور در مسئولیت های دیگر مطرح کرد: 

در هر مســئولیتی باید سرباز و خدمتگذار مردم باشیم. اگر واقعا 
نماینده ای جایگاهی غیر از مجلس برایش مشخص و مبرهن 
شد که اثرگذارتر است و گزینه جایگزینی برای او نیست یقینا عقلا 
و شرعا مقتضای کار این است که در آن مکان حضور پیدا کند. 
امروز هم ما می بینیم که بعضی از نمایندگان به عدد معدودی 
شاید کمتر از انگشتان یک دست به عنوان وزیر یا مسئول سازمان 
به دولت فراخوانده شدند. علی القاعده مجلس هم با دید باز جایگاه 
آن شخص را بررسی کرده و نظر مثبت خودش را بیان می کند، 
هدف خدمتگذاری است بحمداله نمایندگان فرهیخته زیادی در 

مجلس هستند که خلا وجود آن نمایندگان را پر می کنند.

دربخشتوزیععادلانهکشوربهکجراههرفتیم
نمایندهمردمخمینیشهردرمجلس:


